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KKéésszzüülltt  OOrrddaaccsseehhii  KKöözzsséégg  ÖÖnnkkoorrmmáánnyyzzaattii  KKééppvviisseellőő--tteessttüülleettéénneekk  22002200..  aauugguusszzttuuss  66--áánn,,  1177..0000  
óórraakkoorr  kkeezzddőőddőő,,  aazz  ÖÖnnkkoorrmmáánnyyzzaatt  hhiivvaattaallii  hheellyyiissééggéébbeenn  mmeeggttaarrttootttt  rreennddkkíívvüüllii  üülléésséérrőőll.. 
 
 
A Képviselő-testületi ülés helyszíne: Ordacsehi, Község Önkormányzat hivatali helyisége, 
8635 Ordacsehi, Fő u.54. 
 
 
Jelen vannak: 
A jegyzőkönyv mellékletét képező Jelenléti ív szerint. 
 
 
Horváth Gyula polgármester: 
Tisztelettel köszöntöm Ordacsehi Községi Önkormányzat Képviselő-testületének ülésén 
megjelent képviselőtársaimat, és Tóth Zoltánt, a Balatonboglári Közös Önkormányzati Hivatal 
Igazgatási Osztályvezetőjét. Megállapítom, hogy az ülés határozatképes, a megválasztott 5 
képviselő közül 4 képviselő az ülés megnyitásakor jelen van. Az ülést megnyitom. 
 
A jegyzőkönyv hitelesítő megválasztása és a napirendi pontok elfogadása előtt Horváth-
Takács Brigitta képviselő szeretne felszólalni. Átadom neki a szót.  
 
Horváth-Takács Brigitta képviselő: 
Szeretném bejelenteni, hogy értesítést kaptam a Nemzeti Adó,- és Vámhivataltól, mely 
szerint nem vagyok benne a köztartozás mentes adatbázisban. Természetesen a könyvelőm 
tévedéséből adódó fizetési elmaradásomat teljesítem, és  gondoskodom arról, hogy 60 
napon belül ismét szerepeljek a köztartozás mentes adatbázisban. 
Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy vegye tudomásul bejelentésemet. 
 
Horváth Gyula polgármester: 
Kérem, hogy aki egyetért az alábbi határozati javaslattal, az kézfelemeléssel jelezze! 
 
„Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi Horváth-Takács 
Brigitta képviselő bejelentését.” 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozza: 
 
Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testületének 28/2020.(VIII.6.) Kt. számú 
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határozata: 
Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi Horváth-Takács 
Brigitta képviselő bejelentését. 
 
Felelős: Horváth Gyula polgármester 
               Dr. Markó Péter jegyző a köztartozás mentes adatbázis ellenőrzéséért 
Határidő: értelem szerint  
 
Tóth Zoltán Igazgatási Osztályvezető: 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 38.§ (4) bekezdése 
értelmében Horváth-Takács Brigitta képviselő addig nem szavazhat, amíg nem szerepel a 
köztartozás mentes adatbázisban. 
 
Horváth Gyula polgármester: 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javaslom Gács János képviselőt. 
 
Kérem, hogy aki egyetért az alábbi határozati javaslattal, az kézfelemeléssel jelezze! 
 
„Ordacsehi Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a jegyzőkönyv hitelesítésével Gács 
János képviselőt bízza meg.” 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal,  tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi  
határozatot hozta: 
 
Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testületének 29/2020.(VIII.6.) Kt.számú 
határozata: 
Ordacsehi Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a jegyzőkönyv hitelesítésével Gács 
János képviselőt bízza meg. 
 
Horváth Gyula polgármester: 
A meghívóban szereplő napirendi pontok sorrendjében szeretnék javasolni változtatást: Az 
elmúlt időszak fontosabb eseményeiről szóló beszámolót mondanám el a végén, a 4. 
napirendi pontban. 
Eszerint a napirendi pontok sorrendje a következőképpen alakul: 
 
 
1./ Ordacsehi tanulók tanévkezdési támogatása 
 Előadó: Horváth Gyula polgármester 
 
2./ Szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó kiegészítő támogatással 

kapcsolatos pályázat benyújtásáról, valamint önerő biztosításáról döntés 
 Előadó: Horváth Gyula polgármester  
 
3./ Ordacsehi Község Önkormányzat tulajdonában lévő Balaton utcai telkekről döntés
 (szóbeli előterjesztés) 
 Előadó: Horváth Gyula polgármester 
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4./ Tájékoztató az elmúlt időszak fontosabb eseményeiről 
 Előadó: Horváth Gyula polgármester 
 (szóbeli előterjesztés) 
 
    
Van-e a napirendi pontokkal kapcsolatosan valakinek kérdése, észrevétele? 
 
Amennyiben nincs, javaslom a 2020. augusztus 6-i rendkívüli ülés napirendi pontjainak 
elfogadását. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozza: 
 
Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testületének 30/2020.(VIII.6.) Kt. számú 
határozata: 
Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2020. augusztus 6-i rendkívüli ülés 
napirendi pontjait a következők szerint fogadja el: 
 
1./ Ordacsehi tanulók tanévkezdési támogatása 
 Előadó: Horváth Gyula polgármester 
 
2./ Szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó kiegészítő támogatással 

kapcsolatos pályázat benyújtásáról, valamint önerő biztosításáról döntés 
 Előadó: Horváth Gyula polgármester  
 
3./ Ordacsehi Község Önkormányzat tulajdonában lévő Balaton utcai telkekről döntés 
 (szóbeli előterjesztés) 
 Előadó: Horváth Gyula polgármester 
 
4./ Tájékoztató az elmúlt időszak fontosabb eseményeiről 
 Előadó: Horváth Gyula polgármester 
 (szóbeli előterjesztés) 
 
 
 
1./ napirendi pont: Ordacsehi tanulók tanévkezdési támogatása 
Előadó: Horváth Gyula polgármester 
 
Horváth Gyula polgármester: 
Hagyománnyá vált, hogy tanévkezdéskor az Önkormányzat beiskolázási támogatást nyújt 
minden óvodás, általános iskolai és középiskolai tanuló szüleinek, valamint a főiskolások, 
egyetemisták részére is. Erről célszerű korábban dönteni, hogy tanév kezdéséig még be 
lehessen szerezni az iskolalátogatási igazolásokat is, hiszen a középiskolások esetében igazolni 
szükséges a tanulói jogviszonyt. 
Előreláthatólag a 2020-2021-es tanévben 24 óvodásunk lesz, a településen állandó lakcímmel 
rendelkező általános iskolások száma 40, ebben benne van a Fonyódra járó tanulói létszám is,  
a középfokú intézményekbe járó diákok száma 33.  Főiskolásunk, egyetemistánk pedig 6 fős 
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létszámban van, ezt előre pontosan nem tudjuk, hiszen a felvételi eredmények ezután 
várhatóak. 
 
Én javaslom, hogy az óvodások, általános iskolások és középiskolások szülei az idei évben 
10.000-10.000.-Ft-os támogatást kapjanak, a felsőfokú oktatási intézmények hallgatói pedig 
20.000.-Ft-os támogatást,  
 
Van-e ellenvélemény, vagy más javaslat? 
 
Amennyiben nincs, kérem, hogy aki egyetért az alábbi határozati javaslattal, az 
kézfelemeléssel jelezze! 
 
„Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Ordacsehi településen állandó 
lakcímmel rendelkező  
- óvodás gyermekek 
- az általános iskolai tanulók 
- a középiskolai tanulmányokat folytató kiskorú tanulók  
szülei részére, valamint  
- a nagykorú, középiskolai tanulmányokat folytató tanulók részére 10.000.-Ft, 
továbbá az Ordacsehi településen állandó lakcímmel rendelkező főiskolai/egyetemi 
nappali tagozatos hallgatók részére 20.000.-Ft/tanuló  
összegű tanévkezdési támogatást állapít meg.” 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozza: 
 
Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testületének 31/2020.(VIII.6.) Kt. számú 
határozata: 
Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Ordacsehi településen állandó 
lakcímmel rendelkező  
- óvodás gyermekek 
- az általános iskolai tanulók 
- a középiskolai tanulmányokat folytató kiskorú tanulók  
szülei részére, valamint  
- a nagykorú, középiskolai tanulmányokat folytató tanulók részére 10.000.-Ft, 
továbbá az Ordacsehi településen állandó lakcímmel rendelkező főiskolai/egyetemi 
nappali tagozatos hallgatók részére 20.000.-Ft/tanuló  
összegű tanévkezdési támogatást állapít meg. 
 
Felelős: Horváth Gyula 
Határidő: 2020. szeptember 30. 
 
2./napirendi pont: Szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó kiegészítő 
támogatással kapcsolatos pályázat benyújtásáról, valamint önerő biztosításáról döntés 
Előadó: Horváth Gyula polgármester  
 
Horváth Gyula polgármester: 
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Idén is lehet pályázni az 5000 fő lakosságlétszámú települések önkormányzatainak a szociális 
célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó kiegészítő támogatásra. 
Az igényelhető tűzifa mennyisége a 2019.évi átlagos közfoglalkoztatási létszám adatának, a 
2018.évi OSAP 1206 szerinti adatgyűjtés alapján aktív korúak ellátásában részesülők száma,  
ugyanezen adatgyűjtés alapján a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre jogosultak 
száma, illetve a 2020. január 1-jei lakosságszámból a 80 év feletti korcsoportos adatának 
együttes száma alapján kerül meghatározásra. Így az idei évben általunk igényelhető tűzifa 
mennyisége 76 m³. Ez alapján az Önkormányzat által nyújtandó önerő 96.520.-Ft, ennek 
vállalásáról, valamint a szállítási költség vállalásáról is döntenie kell a Képviselő-testületnek. 
Továbbá a tüzelőanyag szállításából –ideértve a rászorulókhoz való eljuttatást is – származó 
költségek a települési önkormányzatot terhelik. A tüzelőanyag helyszínre történő szállítását a 
SEFAG Zrt. bruttó 1.500.-Ft/m³ áron vállalja. Ez 114.000.-Ft-os költséget jelent. 
 
Van-e valakinek kérdése az elhangzottakkal kapcsolatosan, esetleg van-e ellenvélemény a 
pályázat benyújtásával kapcsolatosan? 
  
Amennyiben nincs, kérem, hogy aki egyetért az alábbi határozati javaslattal, az 
kézfelemeléssel jelezze! 
 

1. „Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország  2020. évi 
központi költségvetéséről szóló 2018. évi LXXI. törvény 3. melléklet I.8. pont – A 
települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó 
kiegészítő támogatására pályázatot nyújt be, összesen 76 erdei m3 (kemény lombos 
fafajta) mennyiségre vonatkozóan. 

 
2. A pályázathoz szükséges – 76 m3 x 1.000,-Ft+ÁFA mértékű – 96.520,-Ft önerőt, 

valamint az ahhoz kapcsolódó szállítási költségeket biztosítja. 
 

3. Ordacsehi Község Önkormányzata a szociális célú tűzifában részesülőtől 
ellenszolgáltatást nem kér. 

 
4. Jelen döntést a költségvetési rendeleten át kell vezetni. 

 
Határidő: 2020. augusztus 31. - pályázat benyújtására 
Felelős: Horváth Gyula polgármester” 

 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozza: 
 
Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testületének 32/2020.(VIII.6.) Kt. számú 
határozata: 

1. „Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország  2020. évi 
központi költségvetéséről szóló 2018. évi LXXI. törvény 3. melléklet I.8. pont – A 
települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó 
kiegészítő támogatására pályázatot nyújt be, összesen 76 erdei m3 (kemény 
lombos fafajta) mennyiségre vonatkozóan. 
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2. A pályázathoz szükséges – 76 m3 x 1.000,-Ft+ÁFA mértékű – 96.520,-Ft önerőt, 

valamint az ahhoz kapcsolódó szállítási költségeket biztosítja. 
 

3. Ordacsehi Község Önkormányzata a szociális célú tűzifában részesülőtől 
ellenszolgáltatást nem kér. 

 
4. Jelen döntést a költségvetési rendeleten át kell vezetni. 

 
Határidő: 2020. augusztus 31. - pályázat benyújtására 
Felelős: Horváth Gyula polgármester 
 
3./napirendi pont: Ordacsehi Község Önkormányzat tulajdonában lévő Balaton utcai 
telkekről döntés 
(szóbeli előterjesztés) 
Előadó: Horváth Gyula polgármester 
 
Horváth Gyula polgármester: 
Korábban voltak olyan tervek, hogy a Balaton utcában, déli irányban két utcát nyit az 
Önkormányzat a két önkormányzati tulajdonban lévő telkéről. 
Az utcák megnyitása azonban nem valósult meg, a két telek továbbra is az Önkormányzat 
vagyonát képezi. Korábban hozott az akkori Képviselő-testület olyan döntést, hogy ezeket a 
telkeket kedvezményes áron olyan fiatal házasoknak értékesíti, akik vállalják a hosszútávú 
letelepedést a településen, továbbá azt, hogy gyermekeiket a helyi óvodába és alsótagozatos 
általános iskolába járatják. Akkor kevés volt a gyermek, így minden lehetőséget meg kellett 
ragadnia az akkori vezetésnek, hogy helyben tartsa az óvodás, és iskolás gyermekeket. Mint 
tudjuk, az általános iskola azóta megszűnt, és a korábbi döntéstől az Önkormányzat kénytelen 
eltekinteni, mivel a fiatalok jelentős része a környékbeli városokban dolgozik, így kézenfekvő, 
hogy gyermekeiket is behordják a környező általános iskolákba, sőt, esetleg már óvodákba is. 
(A helybeli óvodai létszámunk egyébként így is nagyon kedvezően alakul az utóbbi években, 
hiszen 20-23 fős a létszám.) 
Ebben a helyzetben azt javaslom, hogy amennyiben van érdeklődő a két telekre, piaci áron, 
értékbecslést követően értékesítse  azokat az Önkormányzat. 
 
Van-e más javaslat, vagy ellenvélemény? 
 
Amennyiben nincs, kérem, hogy aki egyetért az alábbi határozati javaslattal, az 
kézfelemeléssel jelezze! 
 
„Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Ordacsehi Község Önkormányzat 
tulajdonában lévő, 404/4 hrsz-ú, 740 m²nagyságú, valamint a 404/15 hrsz-ú, 733 
m²nagyságú, Balaton utcai telkeket piaci áron történő értékesítésre kijelöli.” 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozza: 
 
Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testületének 33/2020.(VIII.6.) Kt. számú 
határozata: 
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Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Ordacsehi Község Önkormányzat 
tulajdonában lévő, 404/4 hrsz-ú, 740 m²nagyságú, valamint a 404/15 hrsz-ú, 733 
m²nagyságú, Balaton utcai telkeket piaci áron történő értékesítésre kijelöli. 
 
Felelős: Horváth Gyula polgármester 
Határidő: értelem szerint 
 
4./napirendi pont: Tájékoztató az elmúlt időszak fontosabb eseményeiről 
Előadó: Horváth Gyula polgármester 
(szóbeli előterjesztés) 
 
Horváth Gyula polgármester: 
A fontosabb események, melyek az elmúlt időszakban történtek:  
Megtörtént az utcanév táblák cseréje, a Magtárat megvásárolta egy magánszemély, aki 
utcanévtáblák készítésével is foglalkozik. Felajánlotta, hogy új utcanév táblákat készít a 
településnek. Összeírtuk, hány tábla van kint a közterületeken, ő pedig elkészítette, a héten 
kerültek kihelyezésre az új, esztétikus táblák. 
Megkezdődött a közvilágítás korszerűsítése. Augusztus 4-én áramszünet volt emiatt a 
település Fő utcai, Akácfa utcai, és Dózsa György utcai szakaszán, a továbbiakban már úgy 
történik a lámpatestek cseréje, hogy nem kell kikapcsolni az áramot. Véleményem szerint jó 
döntés volt a korszerűsítés, már látható, hogy ahol az új lámpatestek fel lettek szerelve, 
világosabbak lettek közterületeink. 
Várnai László atya áthelyezését követően új plébánost kapott a településünk, a Templom 
belső festési munkáit már vele egyeztetjük. 
Pályázatot nyújtottunk be a Falubuszra, több árajánlatot néztünk, hogy amennyiben 
pályázatunk pozitív elbírálásban részesül, már felkészülten fogadhassuk. Ami a legkedvezőbb 
lenne, egy Ford Transit Castung típusú, beige színű, 180 lóerős, hibrid motoros kisbusz lenne. 
Mint tudjuk, továbbra sem lehet 500 fő feletti rendezvényeket tartani. Véleményem szerint  
mivel nem volt Falunap és Szüreti Felvonulást sem tartunk, szeptemberben jó lenne egy 
Filmvetítést szervezni, lecsófőzéssel egybekötve. 500 főt nem érnénk el a résztvevőkkel, de 
mégis lenne egy program, amire szívesen eljönnének az emberek.  
Mi a képviselők véleménye? 
 
Gács János képviselő: 
Természetesen tartsunk egy ilyen rendezvényt. Kérdés, hogy mikor? 
 
Kránicz József Tibor alpolgármester: 
Szeptember 19, mert a környező településeken előtte hétvégeken tartanak rendezvényeket. 
 
Horváth Gyula polgármester: 
Jó, rendben van, legyen szeptember 19-én. 
A  Csehi  Konyha  üzemeltetése  kétséges. Felröppentek olyan hírek, hogy a vállalkozó 
szeptember 1-től visszaadja az üzemeltetést. Amikor tárgyaltam vele, azt mondta, hogy 
nem kívánja visszaadni, csak nyáron nem vállal kiszállítást a környező településekre. 
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Én viszont nem nyugodtam meg. Viszont az megnyugtató, hogy 4 jelentkező is lenne az 
üzemeltetésre, ha a vállalkozó tényleg visszaadná. 
Több pályázatot is nyújtottunk be a közelmúltban: 
A járda építésre vonatkozó pályázatot, mely egy, a Belügyminisztérium által kiírt pályázat, 
a Kossuth Lajos utca járdafelújítására az Óvodától a Haranglábig, valamint a Fő utcában a 
Templomtól az Orvosi Rendelőig. Tudni kell, hogy ez egy önerős pályázat, melyben 15 % 
önerő biztosítása szükséges. 
A Falubuszra benyújtott pályázatról már beszéltem. 
A Fő u.52.szám alatti Park létesítése majd több ütemben zajlik, mivel a Park első része egy 
emlékpark lesz, a középső része játszótér, a harmadik, belső része pedig egy fásított terület. 
A játszótéri játékokra nyújtottunk be pályázatot, 4,6 millió forintra lenne szükség a játszótér 
kialakításához. 
Az óvoda parkettájának felújítására is lett benyújtva pályázat, itt 3 millió forintot szeretnénk  
kapni. 
Ezen kívül a Mezőgazdasági Minisztérium írt ki pályázatot fásításra, de a koronavírus miatt  
elmaradt az elbírálása. A pályázat keretein belül maximum 30 db konténeres fára lehet be- 
nyújtani az igényt, be is nyújtottuk a pályázatot 30 db hársfára. Amennyiben kérelmünk 
pozitív elbírálásban részesül, 12 fa lesz elültetve a szomszédos park területén, a többi pedig 
a temetőben. 
Továbbá van rá esély, hogy a „10 millió fa Magyarországon” projekt keretében 200 db fát 
szintén kapni fogunk. 
 
Van-e valakinek kérdése az elhangzottakkal kapcsolatosan? 
 
Amennyiben nincs, kérem, hogy aki egyetért az alábbi határozati javaslattal, az 
kézfelemeléssel jelezze! 
 
„Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb eseményekről, valamint a polgármester 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámolót elfogadja.” 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozza: 
 
Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testületének 34/2020.(VIII.6.) Kt. számú 
határozata: 
Ordacsehi Község Önkormányzat Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb eseményekről, valamint a polgármester 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámolót elfogadja. 
 
Felelős: Horváth Gyula polgármester 
Határidő: folyamatos 
 
 
 
 
 



 

9 
 

 
Más napirendi pont nem lévén, a polgármester az ülést 18.30 órakor bezárja. 
 
 

kmf. 
 
 
 
Horváth Gyula                                                                                                 Dr. Markó Péter 
polgármester                                                                                                       jegyző 
 
 
 
                         Gács János 

képviselő 
jegyzőkönyv hitelesítő 


